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Arvoisat juhlaseminaarin osallistujat. Päivän teema on ollut paitsi Kalajoki 500 vuotta, mutta 
myös energia. Meillä on ollut antoisa ja ajatuksia herättävä tilaisuus. Kiitos teille panelisteille 
ja kaikille juhlaseminaarin osallistujille. 
 
Energia on asia, joka puhututtaa kaikkialla, koska me kaikki sitä tavalla tai toisella 
tarvitsemme. Energian tarpeesta, kulutuksesta sekä energiaomavaraisuudesta puhutaan 
paljon ja varsinkin energiaomavaraisuus on ollut nyt paljon esillä. Vähemmän kuulen 
puhuttavan energian vastuullisesta käytöstä ja jatkuvan kuluttamisen hillitsemisestä. 
Tulevien sukupolvien vuoksi näistä myös soisin enemmän puhuttavan. 
 
On kuitenkin yksi energian laji leikkimielisesti sanottuna, jossa toivon, että kulutusta 
lisättäisiin ja rutkasti ja sitä jopa tuhlattaisiin. Se on "positiivinen energia". Sen vuoksi, että 
ikävät uutiset, sodat, konfliktit sekä kaiken maailman möläytykset ovat läsnä heti reaaliajassa 
tv:n tai mobiililaitteen kautta. Ja usein toivon näköalat ovat kaukana. Kuitenkin moni asia on 
hyvin, jopa paremmin kuin ennen. 
 
Jotta me itse ja lapsemme jaksamme, tarvitsemme toivon näköaloja, valoa ja uskoa 
tulevaisuuteen. Me kaikki, lapset ja aikuiset tarvitsemme enemmän pieniä positiivisia uutisia, 
hyvää palautetta, halauksia, kiitosta ja tsemppaamista – se on kaikki sitä positiivista energiaa. 
Hymy ei maksa mitään, mutta se antaa paljon. Kukaan ei ole niin rikas, ettei sitä tarvitsisi, ja 
kukaan ei ole niin köyhä, ettei voisi sitä jakaa. 
 
Muistetaan kaikki olla esimerkkeinä jakamassa kiitosta ja kehua, tuodaan esille sitä hyvää 
mitä ympärillä on ja jaetaan kiitosta. Yhdessä ja yhteistyötä tekemällä me pärjäämme nyt ja 
tulevaisuudessa. 
 
Kiitos teille kaikille, turvallista kotimatkaa cocktailtilaisuuden jälkeen. 


